
 

 

 

  

 
 
 
 

 

Contact 

Uitgave van de  
SGP kiesvereniging 
en de  
SGP studievereniging 
in Twenterand 

In dit nummer: 

Van de redactie 

Ter bezinning (J. Zomer) 

Vanuit de Raad (J.J. Jonker) 

Vanuit de Provincie (J.J. Jonker) 

Mededelingen Kiesvereniging en Studievereniging 

 

15e jaargang  nummer 2  September 2020 



 

Contactblad SGP  15e jaargang nr. 2  September 2020 1 
 

 

Van de redactie

Geachte leden en belangstellenden,  
 

Voor u ligt nummer 2 van de 15e jaargang van ons Contactblad. Een 
kwartaal later, dan de bedoeling was. Het nummer van juni is er tussenuit 
gevallen door de Corona-perikelen. 
 

Onderwerpen die in dit Contactblad aan de orde komen zijn: 
 

 In  kunt u een gedeelte uit een tijdrede lezen van ds. 
Huijser over het feit, dat Gods Woord en Wet steeds verder naar 
de rand van onze samenleving wordt gedrongen. Het artikel wordt 
afgesloten met een aantal indringende vragen voor de lezer. 

 In  schrijft ons Raadslid over de financiële situatie 
van Twenterand, het zwembad, Engbertsdijkvenen en de nieuwe 
burgemeester. 

 In  schrijft onze man in de provincie over de 
situatie rond kanaal Almelo  de Haandrik, werkbezoek aan 
recreatieve ondernemers, de Algemene Beschouwingen en het 
stikstofbeleid van de provincie. 

 Verder zijn er nog de vergaderingen en mededelingen van de 
Kiesvereniging en de Studievereniging. 

 
 
 
 

Wij wensen u veel leesplezier, 
 
 

De redactie 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

Redactie:  M. Bossers, H. Holland, L.J.A. Verboom, J. Smelt en J.B. Zomer 
Reacties: J. Smelt (jsmelt@kliksafe.nl) of tel. 0546  564397) 
Raadsfractie: J.J. Jonker (j.jonker@twenterand.nl) of tel. 0546  566607 
Secr. KV: vacant, G. Engberts (tijdelijk) (gerbertengberts@hotmail.com) 
Secr. SGS:  L.J.A. Verboom (ljaverboom@kliksafe.nl) of tel. 0546  745643 
Website SGP: www.twenterand.sgp.nl 
Adreswijzigingen en belangstellenden voor het Contactblad: 
 G. Boers (boersg@kliksafe.nl) of tel. 0546 - 562382 

Bankrekeningnr: IBAN: NL95 ABNA 0594 6740 34 t.n.v. Kiesvereniging SGP 
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Ter bezinning J.B. Zomer
 
Het onderstaande artikel is 
overgenomen uit: Verheft de 
banier .  
Het boek is een bundel tijdredes 
n.a.v. 100 jaar SGP. Er staan 
tijdredes in van ds. Kersten, ds. 
Wisse en vele andere predikanten 
 

Klacht en troost  
Tijdrede SGP over Psalm 11: 3 en 4 
gehouden door ds. A.T. Huijser in 
2015. 
 

Toen David deze psalm dichtte, was de nood hoog en 
de wateren van beproeving stonden hem aan de lippen. 
Maar wat er ook gebeurt, wat er ook gaande is, David 
betrouwt op de HEERE. De God van het verleden, de 
God van het heden, de God van de toekomst, de God 

 
Gemeente, we kunnen hier samen zijn en een tijdrede 
uitspreken en beluisteren, maar het zal ons niet baten 
als onze gang naar Gods huis niet samenvalt met en gevolgd wordt door een 
gang naar de binnenkamer.  
En dan is het te wensen, dat de nood van de tijd door Woord en Geest zo 
op ons hart gebonden wordt, dat we niet anders kunnen dan kruipen en 
zuchten, steunen en klagen, of God in Zijn toorn nog aan Zijn ontferming 
zou willen gedenken. 
De tijd waarin wij leven, is de tijd van schampere woorden, van scherpe 
pijlen en wankelende fundamenten. De goddelozen wensen, dat de 
rechtvaardigen en oprechten zouden uitgebannen worden uit de 
samenleving. Is dat ook niet het beeld van onze tijd, als we zien hoe de 
godsdienst hoe langer hoe meer wordt weggekeken, ook uit het publieke 
leven? Godsdienstige opvattingen moeten worden teruggedrongen tot 
achter de voordeur. We mogen best godsdienstig zijn en we mogen er best 
onze principes op nahouden. We mogen best naar Gods Woord en Wet 
leven, zolang wij anderen daar maar niet mee hinderen. Zeker niet in het 
publieke leven en zeker niet in het publieke debat. Dan moet zelfs de 
Bijbel weg van de vergadertafel van de voorzitter van de 2e Kamer.  
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Maar God, Zijn gezag en Zijn wet waren al veel eerder weg.  
En verder?
Er worden bogen gespannen en scherpe pijlen afgeschoten. De aanvallen 

spannen den boog, zij schikken hun pijlen op de pees, om in het donker te 
schieten naar de oprechten van hart . Je ziet het gevaar niet aankomen, je 
kunt je niet verdedigen. Je wordt erdoor overvallen. 
Gaat het zo ook niet vaak in ons land? Het wordt verwoord vanuit de 
gedachte om minderheden te beschermen en allen gelijke rechten te 
geven, maar dan moeten wij wel zwijgen over het feit, dat de 
homoseksuele praxis op grond van Gods Woord niet getolereerd kan 
worden. 
Maar ondertussen wordt het gezag van Gods Woord uit onze samenleving 
weggesaneerd. Ondertussen moeten onze scholen zich gaan voegen naar de 
zin en de mening van de mens der zonde. En nu kunnen we het nog 
constateren en hier en daar nog erger voorkomen, maar de tijd is niet ver 
meer, dat we de gevolgen van deze dingen zullen gaan ondervinden en dat 
onze principes ons wat zullen gaan kosten.  
Geld? Dat is zo erg nog niet. Vrijheid misschien? Vlees en bloed? En wat 
zijn onze principes ons dán waard? Wat zijn de woorden Gods en de 
inzettingen Gods ons dan nog waard? 
 
 
 
Vanuit de raad             Jan J. Jonker 
 

Hoe een klein virus onze samenleving kan 
veranderen. De corona crisis. Crisis een woord 
dat de afgelopen tijd veel op de lippen genomen 
wordt. Het woord crisis is afgeleid van het 

,  
 

Voor velen is het een gevaarlijke duiding om te 
spreken van een oordeel.  
Als mens oordelen we snel en hebben we ook 
menigmaal snel het oordeel klaar. We praten of 
we de wijsheid in pacht hebben.  
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De Bijbel als het Woord van God leert ons wat nodig is, namelijk: Vreest 
God en houdt Zijn Geboden . Voor David, de man naar Gods hart, was Gods 
Woord een lamp voor zijn voet en een licht op zijn pad.  
Een andere dichter uit de Bijbel, Asaf, zong ervan: Hoe donker ooit Gods 

wezen. Hij ziet in gunst op die Hem vrezen .  
 

Het zal een wonder zijn, als wij en ons land ons zouden bekeren tot God en 
Zijn wetten en een eeuwig wonder, wanneer die bekering ook de 
zaligmakende vrucht mag zijn in onze harten.  
 

Maar we raken toch al gewend aan het zogenaamde nieuwe normaal . 
Terwijl we ook moeten beseffen of het oude normaal  dan wel normaal 
was? Wat is dan normaal? Normaal is NORMaal. De norm van de Bijbel. De 
norm van de Tien Geboden. Vanuit die norm probeert de SGP haar bijdrage 
te leveren in onze samenleving.  
 

We zien ook naarmate de crisis langer duurt, de mensen ongeduldiger 
worden. Een kort lontje. De heer Schalk, Eerste Kamerlid voor de SGP, 

Ik citeer: 
reacties na de eerste coronacrisis. Een goed voorbeeld is de kerkelijke 

kerk plaatsnemen, JJJ). Maar de lontjes zijn kort, ook in de kerk. 
Sommigen vonden het te langzaam gaan, anderen te snel. Sommigen gaven 
aan: Als er gezongen wordt, dan kom ik niet . Anderen juist andersom: 
Als er niet gezongen wordt, dan kom ik niet . En de kerkenraad moet 

 
 

Heel herkenbaar voor degenen, die bestuurlijk werk hebben te verrichten. 
Maar denk in dit verband ook aan het zorgpersoneel, die hun taken en 
verantwoordelijkheden hebben uit te oefenen. Met hoeveel agressie en 
onbegrip worden ze niet zelden bejegend? En wat te denken van de zorg- 
en hulpverleners en handhavers, die hun noodzakelijke werk doen?   
 

Ook in het politieke- en maatschappelijke leven komen we dit tegen.  
Zo kwamen we in de vakantietijd onder vuur te liggen, omdat we een 
openbare brief vanuit de Twenterandse Raad niet wensten te 
ondertekenen. Kortheidshalve verwijs ik naar de verklaring, die we hebben 
gegeven, die gepubliceerd staat op de website van de SGP Twenterand. 
Gelukkig dat veel mensen het laakbaar vonden, dat er op 
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(sociale) media gereageerd werd. Het betekent gelukkig niet, dat de 
persoonlijke verhoudingen in de Raad in Twenterand niet goed zijn. 
In persoonlijke gesprekken kunnen we elkaar recht in de ogen kijken en 
elkaar bevragen. Dat is waardevol en goed.  
      

In tijden van crisis is een daadkrachtige overheid nodig. En die is er 
gelukkig, wij hebben veel waardering voor Rutte en zijn team, maar ook 
voor alle mensen in de zorg en onderwijs en je ziet ook veel goede dingen 
gebeuren. Bijvoorbeeld, dat wethouder Van Abbema haar handen uit de 
mouwen stak en tijdelijk drie dagen in de week zorg verleende in een 
brandhaard van corona. Een positief geluid vanuit het College. Maar er 
werd ook ruzie gemaakt: de gemeentesecretaris werd van het 

van het College is ons niet bekend. De tijd zal het leren. Het momentum en 
de abruptheid verbaasde ons ten zeerste. De rekening van de crisis zal 
linksom of rechtsom wel gepresenteerd worden. De financiële positie van 
Twenterand is niet al te rooskleurig. De provincie kijkt Twenterand op de 
vingers: code oranje. 
 
Twenterand financieel en ambtelijk kwetsbaar 
De eerste financiële 
jaarafsluiting van de 
huidige coalitie van GBT 
en CU is een feit.  
De SGP deelde een 
compliment uit voor al 
degenen die het 
afgelopen jaar hebben 
bijgedragen aan het 
resultaat van 
Twenterand. Dat klinkt 
misschien cynisch, 
omdat er een groot verlies is genoteerd. We hebben altijd wel oog te 
houden voor de inzet van alle medewerkers die het afgelopen jaar hun best 
hebben gedaan om in feite Twenterand te dienen. 
De gemeente heeft echter helaas een verklaring met beperking van de 
accountant. Dit komt doordat er voor ruim 6 miljoen euro grote 
onzekerheden zijn (waaronder activiteitencentrum Het Punt  in 
Vroomshoop). Verder zijn er door de accountant voor ruim 1 miljoen aan 
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fouten op het gebied van rechtmatigheid geconstateerd. Al met al een 
totaalbeeld waar we niet trots op kunnen zijn. 
Wethouder Koster gaf aan, dat het grote tekort o.a. veroorzaakt werd 
door incidenten. Maar we hebben blijkbaar structureel last van 

 
Wat er wel goed gaat, is, dat vanuit het Manitobaplein de berichtgeving 

440.000, - 
voorgeschoteld.  Echter toen al bleek uit de stukken van het college, dat 
het tekort hoger was. De SGP-fractie stoort zich aan deze 
windowdressing 440.000, - 

was bezijden de waarheid. Getuige ook het raadsvoorstel, dat daarbij 
680.000, -. Enkele weken later 

1.600.000, -. 
De SGP-fractie maakt zich zorgen over de ambtelijke capaciteit. 
Twenterand wil een organisatie zijn die de regie voert. Maar om regie te 
hebben is voldoende kennis en kundig personeel nodig om ook de regie te 
kunnen voeren. Een veel geciteerde uitspraak is: e ziet het pas, als je 
het door hebt!   
Daardoor kon er geen kadernota (de opmaat tot de begroting van volgend 
jaar) behandeld worden. Corona wordt ook veel als smoes gebruikt om 
maar te vertragen of om onwelgevallige zaken vooruit te schuiven of zelfs 
niet te doen, waardoor er minder over gesproken zal kunnen worden en er 
minder aandacht is in de media. 
Vanuit het Manitobaplein komen dus wel te prachtige persberichten en 
voor leuke filmpjes maken gunt het College zich ook wel tijd. Ook is 
Twenterand mans genoeg om in Coronatijd 4 kunstgrasvelden te laten 
realiseren en voor de duurste variant gaan als het gaat om het zwembad. 
En maar klagen,  
 
Zwembad 
De SGP is blij, dat er uiteindelijk een besluit is genomen over de toekomst 
van het zwembad De Stamper. Het college belooft, dat het nieuwe 
zwembad onze begroting niet structureel verzwaart. Dat betekent, dat de 
inwoners van Twenterand niet extra hoeven te betalen. Dit college kan dat 
wel beloven, maar de financiële effecten worden pas in 2022 (dus na de 
volgende gemeenteraadsverkiezingen) openbaar. De SGP ziet echter een 
financieel doolpad.  
Laat helder zijn, dat de SGP niet tegen nieuwbouw van het zwembad is, 
maar we zijn tegen de broze financiële onderbouwing.  
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Wat de locatie ook zij, er moet in samenhang gekeken worden. De 
discussie is naar de mening van de SGP niet los te zien van de toekomst 
met betrekking tot de 
sporthallen. In feite 
sorteert het College 
voor op de duurste 
variant van ruim 24,6 
miljoen euro, namelijk 
nieuw zwembad en 2 
sporthallen op locatie 
de vijver . 

 

De SGP kwam met een 
wijziging op het 
voorstel van het 
college (amendement). Met deze wijziging op het voorstel blijft overeind, 
dat er een goed toekomstbestendig en duurzaam zwembad in Vriezenveen 
gerealiseerd wordt. Echter door in te stemmen met dit amendement 
kunnen marktpartijen beter uitgedaagd worden om een aanbieding te 
maken en dit amendement vergroot het draagvlak in Twenterand. 
De locatiekeuze wordt zo mede afhankelijk van bouwexperts. Zo maken we 
optimaal gebruik van de mogelijkheden en kansen die voor handen zijn. Ook 
het draagvlak wordt vergroot, omdat ook bestaande activa (gebouwen) niet 
op voorhand wordt uitgesloten en gesloopt. Over duurzaamheid gesproken. 
Verder kan er meer ruimte gegeven worden, met de bezwaren vanuit de 
omgeving. De gemeente slaagde er niet in om aan te tonen dat renovatie 
niet mogelijk is. Er zijn zelfs bouwkundige experts die (gedeeltelijke) 
renovatie haalbaar en zinvol achten. Het is verstandig om deze kans te 
benutten.  
Geen overbodige luxe, want de financiële positie van Twenterand noopt om 
de beperkte financiële middelen zo goed mogelijk en onderbouwd in te 
zetten, waarbij er ook gekeken moet worden naar de toekomst van de 
sporthallen.  
 

Dit amendement werd mede ingediend door het CDA en de PVV, maar 
haalde het niet. Een gemiste kans, ook gezien de kritiek, die de 
gezamenlijke dorpsraden inbrachten. De SGP stemde uiteindelijk wel voor 
met in achtneming van de gemaakte opmerkingen. 
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Engbertsdijksvenen (Natura 2000) 
 

Inmiddels heeft er een enorme kaalslag in het gebied plaatsgevonden, veel 
bomen zijn gerooid. Ook worden er veel werkzaamheden verricht en 
moeten nog verricht worden om het waterpeil omhoog te brengen. In een 
slepend en langdurig overlegorgaan (de zogenaamde bestuurlijke 
adviescommissie, waarin verschillende partijen, zoals provincie, gemeente, 
boeren, dorpsbelangen etc. zijn vertegenwoordigd), wordt er gewerkt aan 
een meest gedragen variant op welke wijze de doelstellingen (o.a. behoud 
van hoogveen) gerealiseerd zouden kunnen worden.  
Wij weten, dat de hele discussie rondom de natura 2000 gebieden een 
afgeleide is van een landelijke en Europese discussie. Op gemeentelijk 
niveau hebben we er ook mee te maken om de benodigde 
bestemmingsplannen te wijzigen. Wanneer een gemeenteraad zou besluiten 
om er niet in mee te gaan, dan wordt er een PIP (provinciaal inpassingsplan) 
procedure vanuit de provincie ingezet. Kortgezegd: je hebt geen keus en 
zal moeten meewerken.   
Als volksvertegenwoordigers dienen wij op te komen voor de belangen van 
de inwoners en 
bedrijven. Wij kunnen 
niet lijdelijk aan de 
kant blijven staan. En 
dat mogen wij ook 
verwachten van de 
gemeente.  
Dus de zoektocht: Wat 
kunnen we doen? Waar 
kunnen en moeten we 
ons geluid laten horen? 
In de correspondentie 
van het college van Overijssel, dat gaat over keuze bestemmingsplan of 
provinciaal inpassingsplan (PIP) voor het gebied de Engbertsdijksvenen 
lezen we: 
Ik citeer: 
programma Ontwikkelopgave Natura 2000, omdat de beoogde maatregelen 
veelal niet passen binnen de geldende bestemmingsplannen. (en dan komt 
het: JJJ): De gemeenten hebben de provincie hiertoe verzocht.  
Het beeld voor de provinciale staten wordt geschept: prima, toestemming 
gemeenten.  
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Een verkeerd signaal wat de SGP betreft. In feite loopt de gemeente aan 
de leiband mee. Eigenlijk wordt er meegewerkt aan de overlast die onze 
inwoners en bedrijven zullen merken. Welk belang wordt nu gediend? Welk 
belang stellen wij voorop? De mens of de natuur?  
Twenterand geeft aan dat haar standpunt altijd is geweest, dat er een 
evenwichtige afweging moet plaatsvinden tussen het natuurbelang en het 
belang van onze inwoners en ondernemers rond het gebied. 
De gemeente kiest voor een variant, die recht doet aan het realiseren van 
de instandhoudingsdoelen en op draagvlak kan rekenen en niet de variant, 
die past binnen het budget dat is vastgesteld door de provincie. Wat is 
dan draagvlak? De helft plus één en de rest mag verzuipen, oneerbiedig 
gezegd? Waar staat het College en wat gaat u doen? 
Concreet de vraag aan de wethouder via u voorzitter: Hoe kunnen wij de 
belangen van onze inwoners en bedrijven borgen?  En: Hoe gaan wij De 
Pollen en Bruinehaar leefbaar en vitaal houden?  Dat redden wij niet met 
een kernbudget. 
Kan de gemeente eisen stellen, nu in dit gebied ook grote onzekerheid 
heerst, ik verwijs maar even naar het drama bij de gedupeerden aan het 
kanaal Almelo de Haandrik; kunnen en willen we eisen, dat de provincie een 
nulmeting doet bij de panden/woningen? Dat geeft meer rechtszekerheid 
aan onze bewoners en kan veel gezeur achteraf besparen.   
Hoe duurzaam en circulair, zoals u graag wilt, is het om prachtige 
landbouwbedrijven te verdrijven uit onze gemeenschappen? Laten we 
daarvoor vechten. Voorts belachelijk, dat ook deze trein doordendert. 
Miljoenen worden eraan gespendeerd. Het doel is heilig verklaard. Alles 
wordt beschermd, behalve onze vitale en leefbare kernen! Voor dat iemand 
denkt dat wij tegen de natuur zijn. Geen sprake van! De 
Engbertsdijksvenen was en is een mooi gebied, en het moet een mooi 
gebied blijven. Maar hier schieten we door in zinloze exercities waarin 
schaamteloos miljoenen in verspild worden. Helaas is de realiteit, dat dit 
stug doorgaat. Maar voorzitter, als men dat zo graag wil, dus A zeggen, 
dan moet je ook B zeggen. M.a.w. voldoende budget leveren om iedereen 
voldoende schadeloos te stellen.  
 
Nieuwe burgemeester 
Zoals u weet is de heer Broekhuizen uit Heerenveen voorgedragen door de 
gemeenteraad om door de kroon benoemd te worden als burgemeester van 
Twenterand. Huidig waarnemend burgemeester mevr. Van der Kolk neemt 
op 16 september afscheid. Vanaf 18 mei 2017 is het burgemeestersambt 
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van de gemeente Twenterand vacant. Vrijdag 18 september zal de nieuwe 
burgemeester geïnstalleerd worden door de Commissaris van de koning de 
heer Heidema.  
 

Wij danken mevrouw Van der Kolk voor haar 
inzet voor onze gemeente. Zij heeft het ambt 
uitgeoefend als een volwaardig burgemeester. 
Niet als iemand die maar als waarnemer op de 
winkel heeft gepast, maar heeft 100% inzet en 
verantwoordelijkheid getoond. Mede onder 
haar leiding heeft Twenterand fors ingezet op 
de handhaving van de openbare orde en 
veiligheid. Wij wensen de scheidende 
burgemeester Gods zegen toe op haar verdere 
levensweg.  
 

Wij zien er naar uit om met de nieuwe 
burgemeester samen te werken. Wij hebben 
er vertrouwen in, dat Twenterand een 
kwalitatief goede burgemeester krijgt in de 
persoon van de heer Broekhuizen. Hij hoopt 
zich met zijn vrouw en dochter in onze 
gemeente voor langjarige periode te vestigen. 
De in 1978 geboren Broekhuizen heeft zijn bul 
(Juridische bestuurswetenschappen) in 
Groningen behaald. Hij heeft veel bestuurlijke 
ervaring en kunde. Vanaf 2014 is hij wethouder in Heerenveen met o.a. 
financiën in zijn portefeuille. Ook heeft hij veel kennis op het gebied van 
onderwijs, jeugdzorg, economische zaken en werkgelegenheid. Daarnaast is 
hij o.a. voorzitter van de GGD in Fryslân en lid van de veiligheidsregio 
Fryslân. Hij is energiek en ambitieus om nu de stap naar het 
burgemeestersambt te maken. Wij wensen ook de nieuwe burgemeester 
met zijn vrouw en dochter een warm welkom in Twenterand en Gods zegen 
toe in de nieuwe fase in hun leven. 
 
Reageren? Uw reactie is zeer welkom.  
Mail gerust naar: j.jonker@twenterand.nl  
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Vanuit de provincie Jan J. Jonker
 
Het COVID19-virus zorgt ook voor veel 
ongemakken voor het politieke werk in de 
provincie. Toch zijn er de afgelopen tijd veel 
zaken besproken en heeft de besluitvorming (en 
de daar bijbehorende stemmingen) zijn 
doorgang gevonden, zij het op een digitale 
manier.   
 

Kanaal Almelo - de Haandrik 
De situatie rond het kanaal Almelo-de Haandrik 
is zorgelijk. Veel huizen en panden langs het kanaal verzakken, hebben 
scheuren in de muren of er is sprake van wateroverlast. Een gevolg van 
werkzaamheden die de provincie vanaf 2011 tot heden uitvoert aan het 
kanaal. Inmiddels hebben 359 woningen schade. 
 

Van heerlijk wonen zijn de aanwonenden nu beland in een situatie van 
dagelijks overleven. Er is een stichting met de naam: ant nog wal . Zij 
heeft een brochure uitgebracht met de titel: Van heerlijk wonen tot 
dagelijks overleven . Er zijn veel schrijnende situaties. Gedeputeerde 
Staten (GS) hebben een voorstel gedaan om de schade te compenseren, 
maar de Provinciale Staten zijn daarmee niet tevreden. De oorzaak (het 
faalmechanisme) zal 
onderzocht en beter in 
kaart gebracht moeten 
worden, met name op de 
plaatsen waar de 
schades zijn. Maar uit 
de onderzoeken blijkt, 
dat er veel informatie 
niet aanwezig was en/of 
niet meer te 
achterhalen is. 
Bovendien moet er een 
geloofwaardig netwerk van peilbuizen en monitoring in het gehele gebied 
komen, als het aan de SGP ligt. Hiertoe is inmiddels een motie in de Staten 
aangenomen. Dit is van belang voor de monitoring en eventuele toekomstige 
werkzaamheden in het gebied. 
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De SGP vindt dat er zo snel mogelijk gestart moet worden met de 
wederopbouw van het gebied.  
 

De voorgestelde schaderegeling, die Gedeputeerde Staten voorstelde, is 
voor de SGP een startpunt. De fractie heeft er echter vooralsnog geen 
vertrouwen in dat deze regeling goed uitpakt voor alle getroffen inwoners. 
De onrust neemt toe, in plaats van dat er rust gecreëerd wordt. In de 
Statenvergadering is de schaderegeling van tafel gehaald en heeft GS het 
huiswerk gekregen om een regeling te bedenken, die aan de grenzen van de 
wettelijke mogelijk zijn. Daarbij rekening houdend met: precedentwerking, 
gelijkheidsbeginsel en behoorlijk bestuur. 
 

Laten we niet een strikt juridische benadering kiezen, maar een 
sociaaleconomische benadering, vindt de SGP.   
 
Werkbezoek  
De SGP-Statenfractie van Overijssel was op 23 juni te gast bij camping de 
Klimberg. De leden gingen daar in gesprek met eigenaar Jan Altena. Ook 
een aantal collega-ondernemers namen deel aan het gesprek: Gerald Zomer 
van de Oldemeyer, Martijn Lamberink van Bergzicht Ommen en Aaron 
Stapel van Vechtvallei Diffelen. 
Er is gesproken over de gevolgen van het coronavirus op de recreatieve 
sector in de regio. Toen het virus uitbrak (in maart) liepen de boekingen 
enorm terug. Inkomsten vielen daardoor weg, maar de kosten bleven 
nagenoeg gelijk.  
De ondernemers gaven aan, veel onduidelijkheid te hebben over de 
maatregelen die zij moeten nemen. Ze zijn genoodzaakt om zelf de regels 
te interpreteren en op basis daarvan maatregelen te nemen. Ook komt de 
informatie vanaf te veel organisaties. Bovendien duurt het te lang, voordat 
een kabinetsbesluit door de veiligheidsregio geïnterpreteerd wordt. 
Hierdoor gaat er kostbare tijd verloren. 
De vele documenten waaruit de informatie gehaald moet worden, zorgen er 
mede voor, dat de ondernemers nu ongeveer 40 procent van hun tijd kwijt 
zijn aan de gevolgen van het virus. Ook maken ze veel kosten om de 
preventiemiddelen aan te schaffen. Het is duidelijk dat deze ondernemers 
hun verantwoordelijkheid nemen om de verspreiding van het virus te 
voorkomen. 
De ondernemers kunnen dat echter niet alleen, maar zijn daarin ook 
afhankelijk van de gasten. Ook die dienen hun verantwoordelijkheid te 
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dan voorligt.
 
Algemene beschouwingen 
Onderstaand de bijdrage van de SGP, 
uitgesproken door fractievoorzitter (dhr. van 
Dijk), tijdens de behandeling van de 
Perspectiefnota 2021 op 2 juli jl. 
 

 de 
stikstofcrisis en sinds een half jaar de 
coronacrisis. Een wereldwijde crisis van 
ongekende omvang. Ook in onze provincie zijn 
verschillende gemeenschappen zwaar getroffen. 
In verdriet en zorg kwam ook meeleven, 
betrokkenheid, kortom noaberschap openbaar. Het Rijk heeft haar 
verantwoordelijkheid genomen en allerlei maatregelen en voorschriften 
gegeven. Er wordt gevreesd voor de ingrijpende economische, financiële en 
sociale gevolgen die nog komen zullen. Allerwegen is de hoop gevestigd op 
de medische wetenschap in het snel vinden van een vaccin. Albert Einstein, 
die zichzelf een diepreligieuze ongelovige noemde, schijnt gezegd te 
hebben, dat de mensheid in tijden van een pandemie liever haar 
vertrouwen stelt op de wetenschap, maar dat het minstens zo belangrijk 
is, om de gebedshuizen op te zoeken en daar te bidden. 
   

Meneer de voorzitter, de SGP roept op, om bij de Bijbel te rade te gaan 
en ons te laten gezeggen door het Woord van de Almachtige God. Ter 
illustratie een voorbeeld:  In het Bijbelboek Kronieken lezen we, dat God 
tegen koning Salomo zegt: Zo Ik de hemel toesluit, dat er geen regen is, 
of zo Ik de sprinkhanen gebied het land te verteren, of zo Ik pest onder 
Mijn volk zend, en Mijn volk, over hetwelk Mijn Naam genoemd wordt, zich 
zal verootmoedigen en bidden, en Mijn Aangezicht zoeken en zich zal 
bekeren van hun boze wegen; zo zal Ik uit de hemel horen en hun zonden 
vergeven en hun land genezen .  
Meneer de voorzitter, in vroegere eeuwen werden rampen, oorlogen, 
besmettelijke ziekten etc. ook in ons land in dit perspectief gezien en 
schreef de overheid biddagen uit. De SGP zag graag dat de Bijbel weer die 
centrale plaats in ons volksleven zou krijgen. Dan zouden we met recht 
kunnen zeggen, dat we sterker uit de crisis gekomen zijn. Helaas is de 
band tussen kerk en staat er niet meer. Toch is het goed dat overheid en 



 

Contactblad SGP  15e jaargang nr. 2  September 2020 14 
 

 

kerk met elkaar in contact zijn. GS heeft bij monde van gedeputeerde De 
Witte gezegd, dat contact te zullen zoeken. Is dat al gebeurd?
 

Meneer de voorzitter, dank voor deze eerste Perspectiefnota (P-nota). 
Goed om te lezen, dat in financieel opzicht de zaak op orde is. Een 
begroting die ook de komende jaren structureel in evenwicht is. 
 

De Coronacrisis en de Aanpak stikstof hebben grote impact op de P-nota. 
 

De Coronacrisis zorgt voor veel onzekerheid en zal naar verwachting tot 
een ongekende economische krimp leiden. Landelijk zijn maatregelen 
genomen om het bedrijfsleven te steunen en werkgelegenheid te 
behouden. Goed dat de provincie Overijssel ook zijn verantwoordelijkheid 
neemt door, naast de investeringen (305 miljoen) die in het 
coalitieakkoord vast liggen, een stimuleringsfonds in te stellen van 15 
miljoen. Het MKB is, ook voor Overijssel van eminent belang. Wij komen 
met een motie hoe steun aan het MKB, wat ons betreft ingevuld kan 
worden. 
 

Dan de Aanpak stikstof. Meneer de voorzitter, de SGP beseft terdege dat 
we vanuit bijbels rentmeesterschap een grote verantwoordelijkheid 
hebben voor de natuur, zowel behoud als, waar nodig en mogelijk, herstel. 
Maar we hebben ook een grote verantwoordelijkheid voor de agrarische 
sector. De SGP wil perspectief bieden aan boeren die willen blijven boeren. 
Geen uitkoop, maar steun bij innovatie en verduurzaming, ook van de 
intensieve bedrijven. Behoud van, en steun voor bedrijven rond 
Natura2000 gebieden. Steun bij omschakeling naar kringlooplandbouw en 
naar natuurinclusieve landbouw.  
Wij dienen straks twee moties in. 
 

Voorzitter, nog enkele korte opmerkingen, want drie minuten zijn zo 
voorbij: 
 

Vraaggestuurd openbaar vervoer werkt in de gemeente Rijssen-Holten. De 
SGP is content, dat GS bereid is deze pilot verder in Twente uit te rollen 
en dat deze variant ook tot de keuzemogelijkheden in de concessie IJssel-
Vecht behoort. 
 

Meneer de voorzitter, wat de Ressen betreft, blijft draagvlak en 
acceptatie een aangelegen punt. Om te voorkomen dat windmolens en 
zonneparken op ongewenste plekken verrijzen is het zaak om een 
bruikbaar instrumentarium als de zonneladder op te nemen in 
verordeningen. 
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Tenslotte voorzitter, de SGP-fractie wenst iedereen Gods zegen en 
wijsheid toe bij de verdere uitwerking van de P-nota. 
 

En nog een laatste opmerking: digitaal vergaderen kent veel nadelen en 
daarom hopen wij dat dit de laatste digitale PS-vergadering  
 
Stikstof 
De nadruk ligt, wat de SGP betreft, op het voortbestaan van 

liefst ziet de Overijsselse SGP-fractie, dat vrijvallende stikstofruimte 
zoveel mogelijk behouden blijft voor de sector. Het leegkopen van het 
platteland door de industrie moet in ieder geval voorkomen worden en er 
moet voldoende betaalbare ruimte overblijven, zodat in de toekomst een 
opvolger het agrarische bedrijf ook op een verantwoorde manier kan 
overnemen. 
 

In de kamerbrief van minister Schouten over de aanpak van de 
stikstofproblematiek missen we heel nadrukkelijk een structurele 
oplossing voor de zogenaamde PAS-melders, bedrijven die geen vergunning 
hebben aangevraagd, omdat ze onder de drempelwaarde vielen. Onder de 
PAS waren dit de regels en bedrijven hebben volledig in lijn daarmee 
gehandeld. Door de uitspraak van de Raad van State van mei vorig jaar is 
daar ook een streep doorgezet. 
 

Deze ondernemers moeten nu een vergunning aanvragen, terwijl ze in het 
verleden volledig te goeder trouw hebben gehandeld. De minister heeft al 
verschillende keren beloofd, dat hiervoor een oplossing zou komen. In de 
brief biedt ze geen eenduidige oplossing en legt ze het probleem voor de 
echt lastige situaties neer bij de provincies. En dat terwijl er organisaties 
zijn die provincies willen dwingen om te gaan handhaven tegen de 
betreffende ondernemers. Dat geeft grote spanning bij de agrarische 
gezinnen en moet snel opgelost worden. 
 

Natuur maakt een belangrijk deel uit van Overijssel. Het landschap in 
Overijssel is divers en uniek. De veenweiden in Noord-West Overijssel, de 
riviergebieden zoals de Vecht en de IJssel, de heuvelachtige gebieden in 
Salland en het typische coulisselandschap van Twente. Dat maakt 
Overijssel bijzonder en daar moeten we ook zuinig op zijn. Door allerlei 
oorzaken staat de natuur onder druk en vermindert de biodiversiteit. 
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Vanuit Bijbels rentmeesterschap moeten we daar ook onze 
verantwoordelijkheid in nemen.
 

Natuur is belangrijk. 
Dat zien we juist nu ook 
in een tijd waarin 
allerlei beperkingen 
opgelegd worden 
vanwege het 
Coronavirus. We zien 
echter ook, dat 
bepaalde 
natuurdoelstellingen 
onhaalbaar zijn vanwege 
de hoge 
stikstofdepositie uit Duitsland en de droogte als gevolg van 
klimaatverandering. Dat vraagt wat ons betreft ook wel om een 
heroverweging van de doelstellingen voor bepaalde Natura2000-gebieden 
in Overijssel. Deze natuurgebieden willen we niet graag laten verdwijnen. 
Maar de kosten en de consequenties voor het omliggende gebied moeten 
wel in overstemming zijn met de haalbaarheid van de doelen in het 
natuurgebied. 
 

We staan voor afspraken die in het verleden gemaakt zijn, maar willen die 
ook bij kunnen stellen als de afspraken niet op een redelijke manier 
haalbaar zijn. Kijk dan of deze in andere gebieden beter gerealiseerd 
kunnen worden en zorg voor een goed beheer van de natuurgebieden in de 
natuurgebieden waar nieuwe doelen gaan gelden. Agrarische ondernemers 
kunnen daar wat ons betreft weer een prima rol in spelen. 
 

Reageren? Uw reactie is zeer welkom.  
Mail gerust naar: jj.jonker@overijssel.nl  
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Mededelingen van Kiesvereniging en Studievereniging:

Vergaderingen Kiesvereniging en Studievereniging: 
 

Kiesvereniging: 
 

De tijdrede van D.V. 25 november 2020, waarin Ds. G. Pater uit Ouddorp 
zou voorgaan gaat vanwege de Corona-maatregelen niet door. 
 

Studievereniging: 
 

Geen vergaderingen 
 

Mededelingen Kiesvereniging en Studievereniging: 
 

Kiesvereniging: 
 

Gevolgen van uitbraak Corona-virus 
Op 27 februari dit jaar werd in Nederland de eerste Corona-besmetting 
vastgesteld. De uitbraak van het Corona-virus is ook de gemeente 
Twenterand en leden van de SGP-kiesvereniging Twenterand niet 
voorbijgegaan. Er zijn mensen besmet geraakt, ziek geworden en er zijn 
ook onder ons mensen aan de gevolgen van het Corona-virus overleden.  
 

Vanuit het bestuur van de SGP-kiesvereniging Twenterand willen we in het 
bijzonder de families die geliefden zijn verloren veel sterkte en Gods 
nabijheid toewensen. 
 

De uitbraak van het Corona-virus leidde tot voor Nederland ongekende 
maatregelen. De maatregelen hebben ook gevolgen voor de SGP-
kiesvereniging Twenterand. Als gevolg van de Corona-maatregelen kon de 
jaarvergadering (20 april 2020) niet doorgaan. Ook de tijdredes (15 juli 
2020 en 25 november 2020), zijn vanwege de Corona-maatregelen 
afgelast. Afhankelijk van de ontwikkelingen rondom het Corona-virus 
hopen we dat de jaarvergadering op een later moment wel door kan gaan. 
 

Het werk van ons raadslid Jan Jonker en het werk op de achtergrond gaat 
ondertussen wel door, zoals de werkzaamheden van de steunfractie, de 
contactbladcommissie en de bestuurswerkzaamheden. 
 

Als er bijzonderheden zijn hopen we u via het contactblad te informeren. 
 

Hartelijke groeten, 
 

Bestuur SGP-kiesvereniging Twenterand 


